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VICTORIA VSC MŠMT

Trenérek není moc. Bylo těžké získat si mezi muži respekt, říká Škábová
... Závodně plavala do 26 let, zúčastnila se mistrovství Evropy juniorů i dospělých. Poté se začala věnovat tréninku. V současné době působí ve
Vysokoškolském sportovním centru MŠMT Victoria, kde osobně vede několik reprezentantů. Jedním z nich byla i Barbora Seemanová. Má dvě děti ve věku
14 a 16...
sport.iDNES.cz | 26.01.2025 | rubrika: Ostatní sporty | autor: Anna Bortlová | URL

Atletika

Na jabloneckém mítinku vládly české atletické hvězdy
...nejužší české atletické špičky koulař Staněk, sprinterka Maňasová či dálkař Juška vybojovali na mezinárodním mítinku Jablonecká hala prvenství a své triumfy
ozdobili v úvodu sezony kvalitními výkony. 

JABLONEC NAD NISOU V areálu na Střelnici se v sobotu uskutečnil již 52. ročník...
Mladá fronta DNES | 27.01.2025 | rubrika: Liberecký kraj | autor: Martin Sedlák | N1

Nabitý atletický víkend v podání českých atletů
...Astana

Seriál World Athletics Indoor Tour Gold odstartoval mítinkem v kazašské Astaně, kde se představili dva čeští zástupci. Výškařka Michaela Hrubá si před rokem
vyskákala velmi solidní třetí místo, na které se jí bohužel nepodařilo navázat. Nutno dodat, že po příletu do Kazachstánu, kde...
atletika.cz | 27.01.2025 | autor: Jaroslav Svoboda | URL

Šerm

Kordista Jurka byl na GP v Dauhá zásah od medaile, prohrál ji v prodloužení
...Jakub Jurka byl na Grand Prix v Dauhá jediný zásah od zisku medaile. Člena bronzového týmu z pařížské olympiády nepustil do semifinále elitního turnaje Ital
Davide di Veroli, který měl více štěstí v prodloužení čtvrtfinálového duelu. Pětadvacetiletý český šermíř obsadil šesté místo a vylepšil si na...
denik.cz | 26.01.2025 | rubrika: Ostatní sporty | autor: ČTK | URL

Obsahové duplicity: 26.01.2025 17:03 - sport.iDNES.cz N1 URL , 26.01.2025 16:46 - sport.ceskatelevize.cz N1 URL

Tenis

Kateřina Siniaková má desátý grandslamový titul
Kateřina Siniaková dnes nad ránem zaokrouhlila svůj počet grandslamových titulů ve čtyřhře na deset. Společně s Taylor Townsendovou porazily ve finále
Australian Open dvojici tvořenou Sie Šu-Wei a Jelenou Ostapenkovou 6:2 , 6:7, 6:3. Článek Kateřina Siniaková se dala dohromady s Američankou Taylor...
medium.seznam.cz | 26.01.2025 | rubrika: Sport | autor: Ondřej Hošek | URL

Plné znění

VICTORIA VSC MŠMT

Trenérek není moc. Bylo těžké získat si mezi muži respekt, říká Škábová
sport.iDNES.cz | 26.01.2025 | rubrika: Ostatní sporty | autor: Anna Bortlová | URL

Rozhodující setiny sekundy závodů, na které plavci trénují celý rok, prožívá trenérka Petra Škábová na tribuně. „Někdy mám vyšší tepovku než závodníci,“ říká a
popisuje, jak člověka i drobná chyba může vyřadit z olympiády.

„Nejvíc rozhoduje, jak si to ten den sedne a jak je nastavená hlava,“ to jsou slova české reprezentantky a vaší svěřenkyně Kristýny Horské. Jak moc je úspěch v
hlavě?
Říká se, že až z osmdesáti procent. Samozřejmě, když někdo nemá natrénováno a není připravený, čistá hlava mu nepomůže. Faktem ale je, že na vrcholové
závody nikdo takový nepřijde. Reprezentanti naplavou dva tisíce kilometrů za rok, tréninky mají dvakrát denně dvě hodiny. Každý z mých svěřenců má taky
svého mentálního kouče nebo psychologa. Myslím, že to je obrovský přínos. I já jim občas před závody promlouvám do duše. Vždycky jim říkám, aby si to
srovnali v hlavě. Je potřeba, aby si věřili, pochybnosti je nesmějí nahlodat a ovlivnit jejich výkon. Než skočí do bazénu, musejí vědět, jak poplavou závod, jakou
zvolí taktiku.Občas se s někým pohádám, když nám chce plavat v dráze a nedokáže pochopit, že ji máme pronajatou. Nebo nám vynadají, že cákáme, to už je
fakt za hranou!
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Když plavou závod na dvě stě metrů, je tam ještě jiná taktika než „valit co nejrychleji“?
Určitě, musejí mít správně rozložené síly na jednotlivé padesátky, což při přípravě trénujeme. Máme spočítané i množství záběrů, především u těch, kteří plavou
prsa. Kdyby zvýšili jejich frekvenci, nebudou mít síly v závěru.

Vůbec jsem netušila, že to je taková matematika. Jak vy sama prožíváte rozhodující setiny sekundy na tribuně, když už můžete jenom fandit?
Hrozně. Myslím, že když Kristýna Horská plavala na mistrovství Evropy dvě stě metrů prsa ve finále a splnila limit na olympiádu a pokořila národní rekord, měla
jsem vyšší tepovku než ona. V podstatě i výsledek vím dřív než závodníci. Hrozně jsem fandila a pískala a myslím, že víc si z toho závodu ani nepamatuju.

Ještě mě zajímají okamžiky poté. Kristýna Horská uvedla, že hned po závodě se jde vyplavat a trvá tak dvě hodiny, než se z toho dostane. Jak tomu mám
rozumět? Potřebuje dvě hodiny plavat, aby si odpočinula od závodu?
Závodníci většinou bezprostředně po závodech odpovídají na otázky médií, pak se převlečou ze závodních plavek, které jsou velmi upnuté a hůř se v nich dýchá.
Vezmou si tréninkové plavky a minimálně na půl hodiny jdou do bazénu. Je to jako u běhání, tam se taky hned nezastavíte, ale chvilku se procházíte. Po plavání
jdou většinou ještě na fyzioterapii, kde je více uvolní. Celý proces regenerace na vrcholných akcích, kde se plave jenom jedna disciplína za den, tak opravdu trvá
dvě hodiny. Ale i na menších akcích se vždy chodí závodníci vyplavat. Když máme pocit, že byli v bazénu krátce, zkontrolujeme krev a někdy je pošleme zpátky.
Fyzické i psychické nasazení během závodu, byť i krátkého, je obrovské.

Aktuální číslo

Objednat do schránky

V našem tématu se věnujeme taky pověrám. Dočetla jsem se, že vám se v jednom období víra v talismany a rituály vymkla z rukou.
Ani nevím, jak se mi to stalo, ale zhruba před osmi lety jsem byla pověrčivá absolutně ve všem. Považovala jsem za problém, když jsem si nejdřív oblékla levou
ponožku a až pak pravou. Měla jsem i spoustu talismánků, které jsem si připínala na batoh. Samozřejmě čas od času upadly, což byla málem moje smrt. Největší
úchylkou ale byla trička. Měla jsem je rozdělená, dělala jsem si na ně značky, abych věděla, které si musím vzít na finále, aby dobře dopadlo. Nedokázala jsem si
pomoct a jen se to kupilo. Až jsem v roce 2021 přijela na mistrovství Evropy a zjistila, že jsem doma zapomněla notýsek, kam si zapisuju časy. Málem jsem se
na pokoji zhroutila. 

Nakonec ale Bára Seemanová, kterou jsem tehdy vedla, mistrovství vyhrála. Uvědomila jsem si, že musím svůj problém řešit, a vyhledala jsem sportovní
psycholožku, která mi moc pomohla. Ale trvalo to asi rok. I teď se občas zaseknu na tričkách. Když Kristýna v červnu vyhrála titul mistryně Evropy, vzala jsem si
druhý den na závody Ondřeje Gemova stejné triko. Nemám dobrý pocit ani z černých koček, zvlášť když mi nějaká přeběhne přes cestu den před závodem. Je
důležité říct, že jsem si pověry vždy vztahovala k práci a závodům, ne k životu! Před olympiádou v Tokiu jsem se šla s manželem projít a viděla jsem padat
hvězdu. Možná to zní hrozně, ale mě ani nenapadlo přát si, ať jsme zdraví. Přála jsem si, aby Báře a Kristýně vyšla olympiáda.

Dává to smysl, protože k pověrám lidé často inklinují, když nemají osud ve svých rukou. Podle psychologů se bez rituálů neobejde asi osm z deseti sportovců.
Věříte, že rituály můžou být i prospěšné?
Myslím, že můžou být nápomocné. Ale nesmí se to nechat přerůst přes hlavu. U mě to ani nebylo tím, že bych nevěřila svým svěřencům, ale přesně jak jste
říkala, můžou se stát věci, které neovlivníme. Stane se, že plavec skočí setinu před výstřelem, protože startér dlouho vyčkává a on napětí v předklonu nevydrží.
Za to je pak diskvalifikován. Stejný problém je, když po odrazu moc dlouho vlní pod vodou, je to povoleno jen na patnáct metrů. Zase to máme spočítané na
tempa, může se ale stát, že je odraz silnější. A když to přejede, končí. Jednomu klukovi se to stalo na olympiádě, bylo mi ho strašně líto. Představte si, že se rok
připravujete na jediný moment, který takhle skončí.

Petra Škábová (45)

Závodně plavala do 26 let, zúčastnila se mistrovství Evropy juniorů i dospělých. Poté se začala věnovat tréninku. V současné době působí ve Vysokoškolském
sportovním centru MŠMT Victoria, kde osobně vede několik reprezentantů. Jedním z nich byla i Barbora Seemanová. Má dvě děti ve věku 14 a 16 let. Mezi její
koníčky patří hlavně chalupa, kde se schází celá rodina.

To pak úplně chápu, že jste si dávala pozor na černé kočky i ponožky. Mimochodem, jak moc těžké bylo získat respekt v poměrně mužském odvětví?
Bylo to těžké a místy velmi nepříjemné. Na vrcholných akcích není moc trenérek. A za svou kariéru jsem si od ostatních trenérů vyslechla řadu poznámek typu
„drž se koštěte“ a „hysterická kráva“. Teď na Victorii ale máme skvělou ředitelku a nikdo tam neřeší, jestli je trenér muž, nebo žena, cítím se tam velmi dobře.
Nikdy jsem se taky nikam necpala a vždycky za mě mluvily výsledky, postupně jsem trénovala žáky a dorost. Když přišla nabídka reprezentace, velmi jsem ji
zvažovala.

Proč?
Kvůli rodině, mám náročný režim. V podstatě odcházím z domu první a přicházím poslední, obojí okolo šesté. Starám se o celou plaveckou sekci na Victorii, kde
je zhruba dvacet plavců z různých měst a osm trenérů. Mám skvělého manžela, děti jsou taky samostatné, ale byly časy, kdy mi to dávaly hlavně ony dost
sežrat. Takže když přišla nabídka na místo reprezentační trenérky, řekla jsem manželovi, že ji odmítnu, protože bych byla doma ještě méně. Tehdy dvanáctiletý
syn to ale zaslechl a za dva dny za mnou přišel, abych nabídku přijala. Řekl mi, že chce, abych byla v práci šťastná.

Osobně trénujete čtyři reprezentační plavce. Mě zaujalo, že nemáte vlastní bazén, a když potřebujete do delšího, jdete do Podolí nebo na Šutku mezi veřejnost.
Kdy si mám jít zaplavat, abych se potkala s olympioniky?
Termíny nemáme dopředu pevně dané, ale opravdu je to tak, že máme pronajatou jednu dráhu a vedle plavou ostatní návštěvníci. Pamatuju si jednu historku s
Ondřejem, když vedle nás plavaly nějaké seniorky stylem „paní radová“. Ondřej jim řekl, ať si drží trvalou, že teď pojedeme zostra! Někdy ty situace ale nejsou
tak zábavné. Občas se s někým pohádám, když nám chce plavat v dráze a nedokáže pochopit, že ji máme pronajatou. Nebo nám vynadají, že cákáme, to už je
fakt za hranou! Většinu času jsme ale na Strahově, což je domácí bazén Victorie a reprezentantů. Měří pětadvacet metrů, ale zpravidla ho máme jen pro sebe,
nebo se o něj dělíme s paraplavci.

Vaše kariéra byla deset let spojená s Barborou Seemanovou, trénovala jste ji od jejích dvanácti let. Jako trenérka jste poznala hned, že to v ní bude?
Od začátku bylo vidět, že v ní něco je. Nejen talent, ale i zvláštní cit pro vodu a techniku. Vždycky se ale klepala zimou, a když jsem ji uviděla poprvé, nenapadlo
mě, že mám před sebou olympioničku. Ovšem od patnácti let už bylo jasné, kam míří, a bylo skvělé být toho součástí. I její rodiče jsou skvělí, na závodech ji
vždy doprovázejí, fandí jí, ale netlačí na ni a byli jí oporou, když se zrovna nedařilo. Pamatuju si, jak máma Báru po sérii nepovedených věcí vzala do cukrárny na
její oblíbený dort. A večer získala stříbrnou medaili. Když se bavíme o úspěchu a mentálním nastavení, tak někdy svede maminka s dortíkem víc než trenérka a
kouč.

Sab Lauren

FotoGallery:
Zleva trenérka Petra Škábová, plavci Tomáš Franta, Kristýna Horská a Ondřej Gemov na tiskové konferenci před mistrovstvím světa v krátkém bazénu v
Melbourne.
ČTK

Plavecká trenérka Petra Škábová.
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POSEDLOST. Plavkyně Barbora Seemanová má trenérku, kterou rituály úplně pohltily. „Psycholožka mi je pomohla zredukovat,“ řekla Petra Škábová.
Michal Sváček, MAFRA

Barbora Seemanová
ČOV

Kristýna Horská
ČOV

Na nedávné ME získala Barbora Seemanová čtyři medaile.
Profimedia.cz

Kristýna Horská (uprostřed) jako evropská šampionka
AP

Vyhlášení nejlepších sportovců Českého svazu plaveckých sportů za rok 2024. Vítězka Barbora Seemanová.
ČTK

Vyhlášení nejlepších sportovců Českého svazu plaveckých sportů za rok 2024. Vítězka Barbora Seemanová.
ČTK

OH 2024 v Paříži Barbora Seemanová
Michal Růžička, MAFRA

Plavání na OH 2024 v Paříži Barbora Seemanová
Michal Růžička, MAFRA

Plavkyně Barbora Seemanová po příletu z Paříže.
Radek Vebr, MAFRA

Plavkyně Barbora Seemanová dává autogram.
Radek Vebr, MAFRA

Plavkyně Barbora Seemanová po návratu z Paříže.
Radek Vebr, MAFRA

Plavkyně Barbora Seemanová ve finále olympijského závodu na 200 metrů volným způsobem v Paříži zopakovala svůj výsledek z Tokia, doplavala opět na
šestém místě. (29. července 2024)
Michal Růžička, MAFRA
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Plavkyně Barbora Seemanová ve finále olympijského závodu na 200 metrů volným způsobem v Paříži zopakovala svůj výsledek z Tokia, doplavala opět na
šestém místě. (29. července 2024)
Michal Růžička, MAFRA

Plavkyně Barbora Seemanová se chystá na finále olympijského závodu na 200 metrů volným způsobem.
Michal Růžička, MAFRA

Barbora Seemanová během finále olympijského závodu na 200 metrů volným způsobem.
Michal Růžička, MAFRA

Barbora Seemanová během finále olympijského závodu na 200 metrů volným způsobem.
Michal Růžička, MAFRA

Česká plavkyně Barbora Seemanová po finále olympijských her.
Tomáš Macek, MF DNES

Barbora Seemanová po finálovém závodu na 200 metrů volným způsobem.
Michal Růžička, MAFRA

Barbora Seemanová bojuje o medailové umístění ve finále 200 metrů volným způsobem.
Michal Růžička, MAFRA

Česká plavkyně Barbora Seemanová skáče do plaveckého bazénu ve finále kraulařské dvoustovky na olympijských hrách.
Michal Růžička, MAFRA

Česká plavkyně Barbora Seemanová po semifinále dvoustovky volným způsobem.
AP

Plavkyně Barbora Seemanová postoupila na trati 200 metrů volný způsob do olympijského finále. (28. července 2024)
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Petra Škábová (45). Závodně plavala do 26 let, zúčastnila se mistrovství Evropy juniorů i dospělých. Poté se začala věnovat tréninku. V současné době působí ve
Vysokoškolském sportovnímcentru MŠMT Victoria, kde osobně vede několikreprezentantů. Jedním z nich byla i Barbora Seemanová. Má dvě děti ve věku 14 a
16 let. Mezi její koníčky patří hlavně chalupa, kde se schází celá rodina.
Sab Lauren

Atletika

Na jabloneckém mítinku vládly české atletické hvězdy
Mladá fronta DNES | 27.01.2025 | rubrika: Liberecký kraj | autor: Martin Sedlák | N1

Členové nejužší české atletické špičky koulař Staněk, sprinterka Maňasová či dálkař Juška vybojovali na mezinárodním mítinku Jablonecká hala prvenství a své
triumfy ozdobili v úvodu sezony kvalitními výkony. 

JABLONEC NAD NISOU V areálu na Střelnici se v sobotu uskutečnil již 52. ročník atletického závodu Jablonecká hala. Nejstarší mítink pod střechou v Česku byl
opět zařazen do bronzové kategorie prestižního seriálu World Athletics Indoor Tour. Čeští atleti a atletky v čele s aktuálními reprezentačními hvězdami
fanoušky potěšili, protože ovládli většinu disciplín. 
Koulař Tomáš Staněk, sběratel medailí z vrcholných mezinárodních halových akcí, v Jablonci tradičně odstartoval novou závodní sezonu. V prvním pokusu
předvedl výkon 20,30, ve čtvrté sérii se zlepšil na solidních vítězných 20,49 a poté se rozhodl v soutěži nepokračovat. „Jsem rád, že i když jsem ještě neházel
technicky úplně dobře, tak loket, který mě trápil vloni, nebolel. Takže to můžu stupňovat dál, o což mi tady hlavně šlo. U toho čtvrtého pokusu jsem si malinko
přetížil prsní sval a bylo by zbytečné, abych něco riskoval a zkoušel jednadvacítku. To si spíš nechám do dalších důležitějších závodů, hlavně na březen na
mistrovství Evropy,“ řekl pro www. atleti- ka. cz Tomáš Staněk, jenž druhého Ira Favorse porazil s více než metrovým náskokem. 
Letošní ostrou premiéru si v Jablonci odbyla i nejlepší tuzemská sprinterka Karolína Maňasová, jež ve finále na trati 60 metrů triumfovala ve velmi dobrém
čase 7,22. „V jablonecké hale to mám díky dlouhému doběhu za cílem ráda a s takovým časem jsem v prvním závodě sezony spokojená. Ve finálovém běhu se
mi na rozdíl od rozběhu, kdy to bylo strašné, povedl start, pak i prvních dvacet metrů a bylo to na čase znát,“ tvrdila spokojeně Karolína Maňasová. 
Z elitních českých atletů zvítězili ještě dálkař Radek Juška, jenž nabídl kvalitní skok 794 centimetrů, dále domácí jablonecký překážkář Štěpán Schubert,
překážkářka Helena Jiranová a tyčkařka Apolena Švábíková. Čistě zahraniční stupně vítězů přinesl jen mužský sprint na 60 metrů, v němž vyhrál Američan
Beard před Slovákem Volkem a Argentincem Floriem.

Nabitý atletický víkend v podání českých atletů
atletika.cz | 27.01.2025 | autor: Jaroslav Svoboda | URL

Čeští atleti měli o uplynulé víkendu opět napilno. Zde je přehled toho nejzajímavějšího, co se v jejich podání událo. Astana

Seriál World Athletics Indoor Tour Gold odstartoval mítinkem v kazašské Astaně, kde se představili dva čeští zástupci. Výškařka Michaela Hrubá si před rokem
vyskákala velmi solidní třetí místo, na které se jí bohužel nepodařilo navázat. Nutno dodat, že po příletu do Kazachstánu, kde panovaly teploty kolem mínus 20
stupňů celsia, ji skolila teplota. Do závodu sice nastoupila, ale zvládla nejlépe 175 centimetrů, což stačilo na sedmé místo. 
Patrik Šorm zaklekl do bloků rychlejšího z dvou běhů na 400 metrů a v něm finišoval na čtvrté příčce v sezónním maximu 47.49. Na vítězného Brita Alexe
Haydock-Wilsona ztratil něco málo přes vteřinu (46.45). 
Nantes 
Ve francouzském Nantes si odbyl svou letošní premiéru na osmistovce český rekordman Jakub Dudycha . Cílem proběhl jako pátý v čase 1:48.03. Leader
průběžných národních tabulek Daniel Kotyza finišoval jako osmý za 1:49.12. Zvítězil domácí Yanis Meziane (1:46.28). 
Chemnitz 
O jednoznačně nejkvalitnější výkon z poměrně početné skupiny českých atletů na mítinku v německém Chemnitzu se postaral tyčkař Matěj Ščerba , jenž si
vylepšil své sezónní maximum na 560 centimetrů. Následně se pokoušel na 572 o překonání osobního rekordu a při jednom pokusu byl opravdu blízko, laťka
ovšem na stojanech nakonec nezůstala. Matějovým jediným přemožitelem byl polský matador Piotr Lisek, jenž zdolal 560 hned napoprvé, zatímco svěřenec
Zdeňka Lubenského zaznamenal na toto hodnotě jeden nezdar. 
NCAA 
V rámci univerzitních klání ve Spojených státech amerických padly dva letošní nejlepší české výkony. Koulařka Katrin Brzyszkowská poslala v Blackburgu své
náčiní do vzdálenosti 16.37. Matěj Hřebačka se díky svému časy z Jižní Dakoty 8:13.56 dostal do čela průběžných tabulek na trati 3000 metrů. 
Stromovka 
Naše elitní čtvrtkařky testovaly formu na dvoustovce v pražské Stromovce. Nejrychlejších časů dosáhla Lada Vondrová , která jako jediná absolvovala hned dva
starty. Už tím prvním 23.82 zaznamenala letošní nejlepší český výkon a následně ho ještě posunula na 23.66. Při běhu Lurdes Glorie Manuel bohužel
nezafungovala časomíra, a tak má ve výsledcích ruční čas 23.7. Pod čtyřiadvacet vteřin stlačila svůj čas i Tereza Lamačová (23.90). Tato hranice jen těsně
odolala Tereze Petržilkové (24.01) a Barboře Šplechtnové (24.06). Mezi muži byl nejrychlejší čerstvý junior Adam Šulc za solidních 21.56. 
Den po svém úspěšném překážkářském vystoupení v Jablonci, si Tereza Elena Šínová odskočila do dálkařského sektoru a hned se s výkonem 617 centimetrů
zařadila na druhou příčku průběžných českých tabulek. Filip Šnejdr byl suverénně nejrychlejším půlkařem díky času 1:49.85. Další kvalitní běžecký výkon přidala
plzeňská dorostenka Veronika Břízová , která zvládla patnáctistovku za 4:33.78, což ji řadí na osmé místo národních historických statistik této kategorie. 
Petr Jelínek 

Jaroslav Svoboda 

Šerm

Kordista Jurka byl na GP v Dauhá zásah od medaile, prohrál ji v prodloužení
denik.cz | 26.01.2025 | rubrika: Ostatní sporty | autor: ČTK | URL

Kordista Jakub Jurka byl na Grand Prix v Dauhá jediný zásah od zisku medaile. Člena bronzového týmu z pařížské olympiády nepustil do semifinále elitního
turnaje Ital Davide di Veroli, který měl více štěstí v prodloužení čtvrtfinálového duelu. Pětadvacetiletý český šermíř obsadil šesté místo a vylepšil si na GP
maximum z roku 2019, kdy skončil šestnáctý v Cali.
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Jurkovi patří ve světovém žebříčku 62. pozice a v Kataru nejprve v sobotu vyhrál tři z pěti zápasů v kvalifikační skupině a další dva v předkolech, kde vyřadil i
kolegu z bronzového olympijského týmu Michala Čupra (15:9).
V hlavní soutěži levoruký šermíř postupně porazil úřadujícího mistra Evropy a světovou dvanáctku Luidgiho Mideltona z Francie (15:10), sedmdesátku Jevhena
Makijenka z Ukrajiny (15:8) a pak i devátého kordistu světa Masarua Jamadu. Proti držiteli olympijského zlata z Tokia a stříbra z Paříže v týmových soutěžích
Jurka stáhl v poslední půlminutě dvoubodovou ztrátu a rozhodl v prodloužení (15:14).
Proti Di Verolimu, kterému patří 18. místo v pořadí FIE, naopak nedotáhl k úspěchu vedení 10:6. Za stavu 13:13 došlo na prodloužení, které předloňský
vicemistr světa ukončil zásahem po deseti sekundách.
Grand Prix je v šermu obdobou tenisových grandslamů, z českých šermířů na ní dokázal zvítězit dosud jen další člen úspěšného týmu z Paříže a dnes již bývalý
reprezentant Jiří Beran, který předloni triumfoval v Cali po finálovém vítězství právě nad Di Verolim. Kordisty čekají zbylé dva turnaje GP v březnu v Budapešti a
v květnu v Cali.
Foto:
Jakub Jurka
FotoAuthors:
Profimedia/AP Photo/Andrew Medichini

Tenis

Kateřina Siniaková má desátý grandslamový titul
medium.seznam.cz | 26.01.2025 | rubrika: Sport | autor: Ondřej Hošek | URL

Kateřina Siniaková dnes nad ránem zaokrouhlila svůj počet grandslamových titulů ve čtyřhře na deset. Společně s Taylor Townsendovou porazily ve finále
Australian Open dvojici tvořenou Sie Šu-Wei a Jelenou Ostapenkovou 6:2 , 6:7, 6:3.

Článek
Kateřina Siniaková se dala dohromady s Američankou Taylor Townsendovou před loňským Wimbledonem, který společně ovládly. Úspěšné měly i závěrečné
měsíce loňské sezóny, když postoupily do semifinále na US Open a vybojovaly finále na Turnaji mistryň v Rijádu.

Ve spolupráci se rozhodly pokračovat i letos a udělaly dobře, neboť navázaly na předchozí úspěchy a získaly deblový titul na Australian Open.

Nasazené jedničky na cestě do finále ztratily jediný set a od prvního kola dominovaly. Na první tužší odpor narazily až v semifinále, ve kterém se jim postavila
ruská dvojice Mirra Anreevaová-Diana Schnaiderová. Siniaková s Townsendovou však dokázaly odstranit i tuto překážku na své cestě a zvítězily ve třech setech
6:7,6:4 a 6:3.

Ve finále na ně pak čekal Tchajwansko-lotyšský pár ve složení Sie Šu-Wei a Jelena Ostapenková, který také první set ztratil až v semifinálovém boji.

Jednoznačný první set, pak drama

Česko-americký pár spolu získal druhý grandslamový titul. Po loňském vítězství ve Wimbledonu ovládla Kateřina Siniaková ve spolupráci s Taylor
Townsendovou i Australian Open. Pro deblovou světovou jedničku z Česka šlo již o desátý vyhraný grandslam v kariéře.

Na začátku utkání táhla vítězky americká hráčka, která zahrála řadu dobrých míčů a především dominovala na podání. Zprvu se mohla zdát její česká parťačka
trochu zakřiknutá, ale po chvíli se dostala do tempa a ukázala, proč je světovou deblovou jedničkou. V prvním setu Siniakové s Townsendovou také hodně
pomohla na druhé straně často chybující Ostapenková. Navíc Šu-Wei nepatří k hráčkám s nebezpečným podáním a ani ona nepodala v prvním setu výkon, na
který jsme u ní zvyklí. V součtu tak získala česko-americká dvojice první sadu přesvědčivě 6:2.

Druhý set začal v podobném duchu, v jakém se nesl ten první. První hru na podání sice získaly na svou stranu Šu-Wei s Ostapenkovou, ale pak nedokázaly
zbrzdit rozjeté duo Siniaková-Townsendová, které se rázem dostalo do vedení 3:1. Poté se však zápas zdramatizoval. Tchajwanka s Lotyškou snížily na podání a
následně dohnaly ztrátu jednoho brejku, srovnáno 3:3. Je nutno říct, že ve druhém setu se hrál mnohem pohlednější tenis. K vidění byly podstatně delší výměny
než v první sadě a předváděná hra snesla přísnější měřítka.

Češka s Američankou získaly v sedmé hře důležitý brejk, který navíc potvrdily a šly do vedení 5:3. Siniaková s Townsendovou se ocitly blízko druhému
společnému grandslamovému titulu. Jenže v závěru druhého setu se jim rozpadla hra. Obě začaly kupit chyby a současně s tím začala výborně hrát Sie Šu-Wei
na druhé straně. Vše vyústilo ve ztrátu vedení při podání Townsendové. Hned poté Šu-wei udržela servis a společně s Ostapenkovou otočila vývoj utkání ve svůj
prospěch na 6:5. Siniaková na podání sice dovedla druhý set do tiebreaku, ale ten byl spíše o tom, kdo více kazí než, kdo lépe hraje. Bohužel nejvíce kazila právě
česká hráčka, která několikrát dala najevo svoji frustraci. Tchajwansko-lotyšský pár ovládl tiebreak 7:4 a sním i celý druhý set. Rozhodnout tak musela třetí
sada.

Na jejím začátku se stále Siniaková nemohla chytnout. V první hře nedokázala udržet svůj servis a musela se svou americkou kolegyní otáčet. Naštěstí se česká
zástupkyně dokázala zkoncentrovat a začala podávat zlepšený výkon. Chytla se i její spoluhráčka a naopak na druhé straně sedla deka na Jelenu Ostapenkovou,
která zkazila řadu míčů a dopomohla Češce s Američankou k obratu na 2:1. Následně si obě dvojice držely podání a po čisté hře při podání Townsendové byl stav
4:3.

Pak přišel klíčový okamžik. Česko-americký pár prolomil podání Sie Šu-Wei a Siniaková šla za vedení 5:3 podávat na vítězství. A vedla si skvěle. Důrazným
servisem vybojovala vedení 40:0 a s tím hned tři příležitosti na ukončení zápasu. První možnost odmítla dvojchybou, ale následně už dostala míček do hry. Pak
česko-americké dvojici pomohl šťastný dotyk na pásce a před Taylor Townsendovou se zjevila tutovka, kterou využila a mohla běžet obejmout Kateřinou
Siniakovou.

Pro Townsendovou toto vítězství znamenalo zisk druhého grandslamového titulu, oba získala po boku Kateřiny Siniakové, pro kterou už to byl desátý celkový
triumf ve čtyřhře na grandslamech. Aktuální deblová světová jednička z České republiky sice měla v utkání i slabší chvilky, ale nakonec předvedla skvělý výkon a
ziskem dalšího titulu potvrdila, že je nejlepší deblistkou současnosti. Deset titulů z grandslamů a dvě olympijská zlata jsou jasným důkazem.
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